
همه چیزدان نباشید!

شاید قبلاً در همین صفحه گفته باشیم از جمله آثار منفی حضور 
زیاد در فضای مجازی، توهم دانایی اســت. اینکه در برخورد هر روز 
با انبوه اطلاعات راست و دروغ و سطحی، کم کم احساس می کنیم 
»همه چیزدان« شده ایم. حالا کانال تلگرامی »عصر هوشمندی« در 
این باره دقیق تر توضیح داده و می گوید سه دلیل برای شکل گرفتن 

این احساس »همه چیزدانی« وجود دارد.
اول / حجــم بــالای اخبــار و تحلیل ها که اطلاعات بیشــتر به معنی 

فرصت کمتر برای بررسی دقیق تر آن هاست.
 دوم / سبک زندگی شتابان امروزی که نسبت به ۲۰۰ سال پیش میزان 

رخدادهای کاری و ارتباطاتی در واحد زمان خیلی بیشتر شده است.
ســوم / ســواد مصنوعــی یــا همــان نظــرات مــا کــه از پرســه زدن در 
شــبکه های اجتماعی سرچشــمه می گیرد، نه مطالعــه کتاب ها! این 

کپی برداری از دانایی، در واقع الگوی جدید نادانی است.
به همین خاطر است که اخبار درست و غلط و شایعه و حقیقت در 
فضــای مجازی تقریباً هــم ارزش اند. چرا؟ چون ما فرصت نمی کنیم 
درســتی آنچــه را دریافــت می کنیــم، بررســی کنیــم. بلافاصلــه آن را 
می خوانیــم و احتمــالاً آن را بــرای دیگــران ارســال و در گفت وگوهــای 
خانوادگی یا دوستانه یا کاریمان از آن اطلاعات استفاده می کنیم که 

وانمود کنیم از زمانه عقب نیستیم.

چه کنیم؟»
قضاوت نکنیم. یعنی با مشاهده اخبار و اطلاعات جدید در فضای مجازی 
نه آن را باور و نه رد کنید. قضاوت را بگذارید برای وقتی که اطلاعات کافی 

به دستتان رسید و زمانی که آرامش لازم برای فکر کردن را داشتید.
 در خوانــدن مطالــب مجــازی، بــه ســاختارهای مشــکوک، حســاس 
باشــید. جملاتی که با فعل مجهول و بدون فاعل ســاخته شــده اند 
ماننــد »گفتــه می شــود« یا »شــنیده ها حاکی از آن اســت« و »یا بر 

اساس اخبار منتشر شده« روشی برای پیچاندن شما هستند. 
هرچــه می خوانیــد یــا می شــنوید، آخــرش از خودتــان بپرســید آیــا 
از منبــع خبــر یا گــزارش مطمئن هســتم؟ آیا شــواهد تأییدکننده یا 
اســتدلال های قانع کننــده در مطلب آورده شــده یــا اینکه یک حرف 
بــه زبان هــای مختلــف تکرار شــده؟ آیا بیــن مقدمه و اطلاعــات ارائه 
شــده و نتایج رابطه منطقی وجود دارد؟ آیا تمام واقعیت بیان شــده 
یــا بخشــی از آن؟ و آخریــن ســفارش اینکــه از چرا و کلمات مشــابه 
اســتفاده کنیــد. آدم های دقیق دائم می پرســند چــرا؟ مثلاً چرا نامزد 
ریاســت جمهوری شــما بهتر اســت؟ چه چیز ســبب می شــود فکر 

کنید قیمت ارز بالا می رود؟ چطور به این نتیجه رسیده اید؟

 محمد تربت زاده  چهار روز از حادثه تلخ ســقوط 
بهمن و درگذشــت 1۲ کوهنورد کشــورمان گذشــته 
اســت. در ایــن میــان مســئولان هواشناســی تأکید 
کرده اند در روزهای پیش از پنج دی ماه، هشدارهای 
زیادی درباره وضعیت هوا داده شده بود، مسئولان 
هــلال احمر هــم می گوینــد همه تلاششــان را برای 
امدادرســانی انجــام داده انــد. برخی هــا هم تــوپ را 
بــه میــدان خود کوهنــوردان می اندازنــد و می گویند 
آن هــا نباید از مســیر تابســتان، برای صعــود اقدام 
می کرده انــد. امــا در ایــن میــان یک موضــوع جدید 
هم مطرح شده و آن ماجرای اختلال جی پی اس در 
شمال شهر تهران است؛ اختلالی که کاربران فضای 
مجازی می گویند موجب سردرگمی کوهنوردان و در 

نهایت جان باختنشان شده است.

نزدیک بود فاجعه درست کند»
موضــوع  البتــه  جی پــی اس،  در  اختــلال  ماجــرای 
جدیــدی نیســت. اختلال ها از دو ســال پیش آغاز 
شــد. پیــش از آنکــه مــردم دربــاره منبــع پارازیــت 
حدس و گمان بزنند، این وزارت ارتباطات بود که از 

اختلال در جی پی اس خبر داد.
تیر 1۳۹۸ حســین فلاح جوشــقانی، رئیس سازمان 
تنظیــم مقــررات خبــر داد شــهروندان و کســب و 
کارهــای اینترنتــی بــه اختــلال جی پــی اس اعتراض 
دارنــد. او گفتــه بــود ایــن اختلال ها در ســامانه های 
ناوبــری هواپیمایــی ایــران هــم مشــکل ایجــاد کرده 
اســت. روابط عمومــی وزارت ارتباطــات حتی گفته 
بود پارازیت روی جی پی اس نزدیک بوده »فاجعه« 
درســت کند و موجب ســقوط یک هواپیما در یکی 

از فرودگاه ها شود اما به خیر گذشته است.

کمپین مجازی»
از چنــد روز پیــش از حادثــه تلــخ ســقوط بهمــن، 
کاربــران فضــای مجــازی یک بار دیگــر کمپینی برای 
اعتراض به اوضاع جی پی اس در برخی نقاط تهران 
راه انداختــه بودنــد. بســیاری از کاربران شــبکه های 
جی پــی اس  کرده انــد  اعــلام  تهــران  در  اجتماعــی 
موقعیــت آن هــا را در منطقــه ای پــرت از جایــی کــه 
هســتند و بیشــتر در اطــراف فــرودگاه مهرآبــاد در 

جنوب غربی تهران نشان می دهد. 
ایــن اختــلال در  البتــه برخــی کاربــران معتقدنــد 

شهرهای دیگر به جز تهران هم وجود دارد.
حواشــی ایــن کمپیــن در لا بــه لای خبرهــای تلــخ 
مربــوط به درگذشــت کوهنوردان گم شــد اما فقط 
چنــد روز پــس از ایــن حادثــه، مــوج جدیــدی در 
فضای مجازی به راه افتاد که ادعا می کرد اختلال 
در جی پــی اس، منجــر بــه درگذشــت کوهنــوردان 

کشورمان شده است.

مهرآباد به جای توچال!»
نمی تــوان ایــن موضــوع را انــکار کرد که اســتفاده از 
جی پــی اس نقــش پررنگــی در مســیریابی هنــگام 
کوهنــوردی دارد. به گفته کوهنــوردان حرفه ای، این 
موضــوع بــه خصــوص در فصــل زمســتان اهمیت 
بیشتری پیدا می کند، چراکه بارش برف، مسیریابی 

را دشوار تر می کند. 
در همین راســتا هم بود که بســیاری از کوهنوردان 
پــس از راه افتادن این شــایعه ها در فضای مجازی، 
بــه  مربــوط  برنامه هــای  و  ابزارهــا  کردنــد  اعــلام 
جی پی اس که کار مسیریابی و همچنین ثبت آن ها 
را بر عهده دارند مدتی است در شمال شهر تهران 
و به خصوص در قله های شمال شهر دچار اختلال 
می شود. آن ها توضیح داده بودند این مسیریاب ها 
در بســیاری از مواقــع بــه جــای اینکــه مثــلاً حوالی 
مسیر صعود به قله توچال را نشان دهند، یا چند 
خط بی معنی را نشان می دهند یا در حدود منطقه 

فرودگاه مهرآباد ثبت می شوند!

ربطی به جی پی اس نداشت»
ایــن مــوارد در کنــار دامــن زدن رســانه های  همــه 
آن طرف آبــی بــه ایــن موضــوع، ســبب شــد هجمــه 
جدیدی علیه مســئولان و نهادهای امنیتی کشــور 
راه بیفتــد. رئیــس فدراســیون کوهنــوردی امــا در 
واکنــش بــه ایــن حواشــی، روز گذشــته اعــلام کــرد 
گرفتــاری کوهنــوردان در بهمــن هیــچ ارتباطــی بــه 

اختلال در جی پی اس نداشته است.
»رضا زارعی« البته اختلال در سیستم مسیریابی 
را انــکار نکرده بود:»اختــلال جی پی اس در کوه های 
شــمال تهــران وجــود دارد، ولی بــه جرئت می گویم 
هیچ کدام از افراد حادثه دیده به خاطر این مشــکل 
گــم نشــده اند. کنــار یکی از اجســاد، یک دســتگاه 

جی پــی اس هــم پیــدا شــده اســت، امــا مشــخص 
نیســت این فرد از دســتگاه خود استفاده کرده بود 

یا نه«.
او همچنیــن توضیح داده بود:»وقتی شــما پیش از 
حرکت، بر اســاس مســیریابی دســتگاه جی پی اس 
حرکت کنید، حتی در صورت اختلال در سیســتم 
هم دســتگاه شــما مســیر از پیش مشخص شده را 
نشــان می دهــد و چیزی تغییر نمی کنــد. در چنین 
شــرایطی اگر پس از پایان صعود خروجی بگیرید، 
دستگاه دچار خطا می شود، ولی این مسئله خللی 

در نحوه صعود ایجاد نمی کند«.
باختــن  جــان  دلیــل  دربــاره  نهایــت  در  زارعــی 
کوهنوردان گفته بود: این گروه مسیری که مناسب 
صعود تابســتانه است را برای صعود خود انتخاب 

کرده بود و به همین دلیل گرفتار بهمن شد.
این اظهارات اما بسیاری از کاربران فضای مجازی و 
شبکه های آن طرف آبی را قانع نکرد. »بی بی سی« 
هم در همین راستا سراغ یکی از بازماندگان بهمن 
و همچنین چند کوهنورد باســابقه رفت تا شاید از 
نمد این حادثه کلاهی برای خودش دست و پا کند، 
اما کوهنوردان با سابقه هم تأیید کردند اختلال در 
جی پــی اس هیــچ ربطی بــه ماجرای تلــخ روز جمعه 
نــدارد. یکــی از بازماندگان توضیــح داده بود: در روز 
حادثــه جی پی اس هــا دچــار اختلال شــده بــوده اما 
هیــچ تأثیــری در جان باختــن کوهنوردان نداشــته، 
از جی پــی اس  ایــن مســیر  چراکــه کوهنــوردان در 
اســتفاده نمی کننــد و عــلاوه بــر ایــن، شــرایط آب و 
هوایــی منجــر بــه زمینگیر شــدن کوهنوردان شــده 

است نه پا گذاشتن در مسیری اشتباه.
با وجود این به نظر می رســد مســئولان مربوط باید 
هرچــه ســریع تر دربــاره اختلال هــای جی پــی اس و 
حواشــی آن بــه مردم توضیح دهنــد تا این موضوع 
بیــش از ایــن شــایعه و حاشــیه در فضــای مجــازی 

ایجاد نکند.

کار سفینه های فضایی بود؟

البتــه می شــد از ایــن ماجرا هــم مثل خیلی ماجراهــای دیگر، قصه و 
داســتان ســاخت و یا شــبیه ماجرای جسم فلزی عجیبی که یکی دو 
هفته پیش در نقاط مختلف جهان پیدا شد آن را به آدم فضایی ها 
ربــط داد. حتــی خــود شــما ممکن اســت با دیــدن عکــس و پیش از 
خوانــدن مطلــب ذهنتــان رفته باشــد دنبال فیلم هــای تخیلی. به هر 
حال ماجرای ابرهای عجیب و غریب در آســمان عراق واقعیت دارد 
و کار ســفینه های فضایــی هــم نیســت.»صادق عطیــه« کارشــناس 
هواشناسی که لابد همان »محمد اصغری« عراقی هاست این تصاویر 
را در فیس بوک منتشر کرد و برایش توضیح هم نوشت که: »ابر هایی 
در منطقه »طوز خورماتو« در استان صلاح الدین تشکیل شده است؛ 
این شــکل گیری ابر ها به ندرت در مناطق ما ایجاد می شــود و پس از 
رمزگشــایی آن مشــخص شــد از ابر های با ارتفاع متوسط هستند... 
دلیل این امر متراکم شــدن لایه ای از ابر ها به شــکل بلور های یخ در 
قســمت بالاســت بــه طــوری که با گذشــت زمــان، وزن و انــدازه آن ها 
افزایش می یابد و سپس به سمت پایین می آیند و به ارتفاع متوسط 
تبدیل شــده و شــکل دایره ای ایجاد می کنند. این شکل گاهی اوقات 
یک فضای خالی اســت که به وســیله ابر های مختلف احاطه شده و 

گاهی اوقات مانند تصاویر دارای ابر های متوسط است«.
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کمیته استیناف پیش از دربی رأی می دهد یا پس از دربی؟

 مظاهری با مجوز موقت 
در قفس توری آبی

آزمون بزرگ فکری در هفته های پیش رو

چهارراه حوادث

 نادر طالب زاده: 

یکی از کارهای ویژه جشنواره عمار ارتقای آزادی بیان است

چرا من؟ 

ســفر رهبــر معظــم انقلاب بــه شــهر کرمــان و دیدارهــای غیرمنتظره  
ایشــان بــا خانواده شــهدای این شــهر، یکــی دو ماجرا نــدارد و اگر در 
فضــای مجــازی جســت و جو کنید ، کتاب های خاطــرات زیادی را در 
ایــن رابطــه پیــدا می کنیــد. از ماجرای دیدار با خانواده شــهید ســید 
علی هاشــمی تا خانواده شــهیدان سیف الدینی که مادر بزرگوارشان 
معــروف بــه ام البنیــن کرمــان- مادرشــهیدان محمــد حســن،محمد 
حســین، محمــد عباس ســیف الدینی و مادر بزرگ شــهید محســن 
برهانی- اســت. ظاهراً نیم ســاعت قبل به او خبر داده بودند که چه 
کســی قــرار اســت بــه خانــه اش بیاید،امــا او به خاطر کهولت ســن و 
سنگینی گوش، درست متوجه نشده بود مهمانش چه کسی است و 

فقط گفته بود: هرکسی می آید، قدمش سر چشم.
از مجموعــه کتاب هایــی کــه بــرای ســردار ســلیمانی منتشــر شــده، 
یکــی »متولــد مــارس« بــه قلــم »علــی اکبــر مزدآبــادی« اســت که در 
واقــع خاطــرات مختلف درباره ســردار دل هاســت. یک خاطــره از این 
مجموعــه را کــه مربوط به ســفر رهبری اســت با کمــی دخل و تصرف 
بخوانید: »ســال 1۳۸۴ که مقام معظم رهبری به اســتان کرمان ســفر 
کردند، اصرار داشتند حاج قاسم همراهشان حضور داشته باشد. در 
چنین ســفرهایی، برنامه طوری ترتیب داده می شــد تا ایشان با چند 
خانواده شهید دیدار کنند. از طرفی به دلیل رعایت مسائل امنیتی، 
ایــن دیدارهــا از قبــل به اطلاع خانواده ها نمی رســید و فقط 1۵ دقیقه 
پیش از ورود، به آن ها خبر داده می شد. روز دیدار با خانواده یکی از 
فرماندهان شهید گردان های لشکر ۴1 ثارالله، طبق روال، آن خانواده 
دقایقــی پیــش از حضور رهبر انقلاب، خبردار شــدند. امــا وقتی وارد 
مجلس شدیم، دیدیم جمعیت حاضر بیش از حد انتظار است. فکر 
کردیم خانواده شهید خیلی سریع حضور حضرت آقا را به بستگان 
اطلاع داده است و آن ها هم فوری خودشان را رسانده اند، اما اشتباه 
می کردیم. ظاهراً مراســم »بله برون« دختر شــهید با فرزند یکی دیگر 
از شهدای لشکر ثارالله)ع( بود. یکی از اعضای خانواده شهید آمد و 
در گوش حاج قاســم، مطلبی گفت. حضرت آقا از حاجی پرســیدند: 
»داستان چیست؟« حاج قاسم جواب داد: می گویند جواب خانواده 
دختر مثبت است و درخواست دارند اگر امکانش هست شما خطبه 
عقدشان را بخوانید. رهبر معظم انقلاب قبول کردند. موقع خواندن 
خطبه هم طبق معمول از دختر خانم پرسیدند: »آیا به بنده وکالت 
می دهیــد تــا شــما را به عقد آقــای فلانی در بیــاورم؟« دختر خانم در 
جــواب گفــت: »اگــر قــول می دهید در آخرت شــفیعم باشــید، بله به 

شما وکالت می دهم«.
حضرت آقا گفتند: »چرا من باید شــفیع شــما باشــم؟« بعد به حاج 
قاســم اشــاره کردند و ادامه دادند: »مقام حاج قاســم ســلیمانی نزد 
خداونــد از مــن بالاتــر و بیشــتر اســت. ایشــان شــهید زنــده اســت و 

خودش شفیع شما می شود«.

امیدوارم روزی از موفقیت خودشان خوشحال شوند

 نعمتی: جواب استقلالی ها 
را در دربی می دهم

باور می کنید؟

آن روزها

آیا اختلال در جی پی اس، کوهنوردان را به کام مرگ کشاند؟

صعود  تلخ

در نشست خبری جشنواره عمار مطرح شد

تقدیر از»کلر ژوبرت« و »محمود رضوی« 
در»عمار«
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جوردی اوِوله خبرنگار مشهور کاتالان به خانه مسی 
در کاستلدفلس بارسلونا رفت و مصاحبه ای طولانی 
بــا لیونــل مســی در فضایــی دوســتانه داشــت و به 
ادعای خودش تاکنون هیچ خبرنگاری موفق نشــده 
مســی را برای ســاعت ها اینچنین به حرف بکشــد. 

این مصاحبه مفصل را با هم مرور می کنیم.

ورزشکاران مورد علاقه و تحسین برانگیز؟س
تعدادشــان زیاد است. رافا نادال، راجر فدرر، لبرون 
جیمز...خیلی هــا. در فوتبــال کریســتیانو رونالــدو 
را تحســین می کنــم و هــر ورزشــکار برجســته ای در 

ورزش های مختلف.

ارزش پیراهن بارسلونا؟س
بارســلونا بــه من همــه چیز داده اســت و یک رابطه 
عاطفــی بــا ایــن شــهر و باشــگاه و مردمــش دارم. 
فرزندانم در بارسلونا متولد شده اند و تمام حسم به 

بارسلونا واقعی است.

شرایط فعلی؟س
»واقعیت این است که من امروز شرایط خوبی دارم. 
ولی این هم درســت اســت که در تابســتان شــرایط 
خیلی بدی داشتم. مسئله به گذشته برمی گشت. 
اتفاقاتــی که پیش از تابســتان افتــاده بود. به خاطر 
پایان بدی که فصل پیش داشــت و مســئله ارســال 
بوروفکس و همه این مسائل... من در شروع فصل 
جدیــد ســعی کــردم دیگر بــه این مســئله نپــردازم.
در حــال حاضر من شــرایط خوبی دارم و احســاس 
می کنم می توانم برای هر افتخار ممکنی که در پیش 

باشد، مبارزه کنم. 

آخرین باری که مسی گریه کرد؟س
بــه خاطــر فوتبــال این اواخــر گریه نکــرده ام هرچند 
عــذاب و ســختی زیــاد به من تحمیل شــده اســت. 
در مــورد دلیــل گریــه کردنم وارد جزئیات نمی شــوم 
اما همین قدر بدانید که به تازگی فوتبال مرا به گریه 

نینداخته است.

مضرات مسی بودن؟س
بــه  می کنــم  افتخــار 

کــه  چیــزی  همــه 
مــن  بــه  زندگــی 
داده اســت، ولی 
مــن هــم دوســت 

یــک  مثــل  گاهــی  دارم 
بــه  عــادی  شــخصیت 

خرید، رســتوران یا ســینما 
بــروم. اینکــه کســی بــه مــن 

نگاه نکند و 300 نفر عکس و 
امضا نخواهند. البته که همیشه 

قدردان مردم و هواداران هستم، ولی 
وقتــی بــا فرزندانــم هســتم آرامــش 
بیشــتری در محیــط خــارج از خانــه 

می خواهم.«.

از س شکســت 2-8 
بایــرن در یــک چهــارم نهایــی لیــگ 

قهرمانان؟
»بــرای همه شــب بــدی بــود. روند 

اتمــام بازی و شــکلی که  بــه 
مــن  رســید. 

باختــه ام  و ایــن باخــت بارهــا 
را هــم بایــد پذیرفــت. نمی توان انکار کرد که شــکل 
شکســت خیلی زشــت و بد بود. بازی دشواری بود 
و پس از یک ســال ســخت انگیزه بالایی داشــتیم. 

می توان باخت ولی نه به آن شکلی که باختیم«.

بازهــم برای جدایی از بارســا بوروفکس ارســال س

می کنی؟
بلــه ایــن کار را دوباره انجام می دهم. این روشــی 
رسمی برای درخواست جدایی است، زمانی که 
چیزی دست خودتان نیست. من تمام سال که 
نه ولی در 6 ماه انتهای فصل به بارتومئو می گفتم 
کــه قصــد جدایی دارم. به او می گفتم رئیس به من 
کمــک کــن جــدا شــوم اما پاســخ او فقــط و فقط نه 
بود. بوروفکس در واقع به این خاطر بود که باشگاه 

درخواست جدایی ام را جدی بگیرد.

دلیل تمایل س
به جدایی؟ 
یــم  ا بر

ســخت 
بود با اینکه 
می دانســتم 
که نیاز به جدایی 
دارم. همســرم بارها اصرار 
می کرد بمانم. من کسی 
همــه  کــه  هســتم 
چیــز را درون خودم 
کمتــر  و  می ریــزم 
اشــتراک  بــه 
 . م ر ا می گــذ
می دانستم 

کــه 
جدایی 

نشد.به سودم است، ولی درنهایت 

احساســات س بــه  کــردن  فکــر 
هواداران؟

قطعــاً همین طــور اســت. تصمیــم بســیار 
ســخت و وحشــتناکی بود چون باید باشــگاه و 

همــه زندگــی ام را ترک می کردم. باید شــهرم را تغییر 
می دادم و می دانستم که بهتر از بارسلونا برای زندگی 
پیــدا نخواهــم کــرد. نباید شــرایط آن طــور دراماتیک 
می شــد و ترجیح می دادم همه چیز به شــکل خوبی 

برای خودم و باشگاه پیش برود.

فریب خوردن از بارتوئمو؟س
)مســی در ایــن لحظه می خنــدد( بلــه واقعیت این 
اســت کــه در بســیاری مــوارد مــرا فریــب داد، ولــی 
دوســت نــدارم در مــوردش حــرف بزنــم. مســئله ای 

خصوصی است ولی او طی سال ها مرا فریب داد.

بهترین مربیان؟س
بســیار خــوش شــانس بودم که با دو تــن از بهترین 
ســرمربی های جهــان فوتبــال یعنــی پــپ گواردیــولا 
و لوئیــس انریکــه زمــان زیــادی کار کــرده و مســائل 
فراوانــی از ایــن دو نفر آموخته ام. کار کردن زیر نظر 
آن ها باعث شد که در فوتبال و فهم تاکتیکی رشد 

زیادی داشته باشم.

نیمار برگردد خواهی ماند؟س
ببینیــد بــرای بارســا جــذب ســتاره های بــزرگ در 
تابســتان پیش رو سخت خواهد بود؛ چون شرایط 
اقتصادی خراب است. دستمزد بازیکنان خوب نیز 
بالاســت. ایــن ادعــا  در مورد نیمار را که می شــنوم، 

خنده ام می گیرد.

مذاکره با باشگاه های دیگر؟س
تا پایان فصل تصمیم جدیدی نخواهم گرفت. منتظر 
می مانم تا ببینم شــرایط چطور خواهد بود. در حال 
حاضر تمرکزم روی تیم و ادامه فصل اســت. با هیچ 
باشگاهی هم حرف نزده ام و در انتقالات زمستانی هم 
صحبت نخواهم کرد. نمی دانم می روم یا خیر ولی اگر 

رفتنی باشم، دوست دارم روزی برگردم.

احتمال انتقال به رئال مادرید یا اتلتیکو؟س
خیر. غیرممکن است.

را س منچســتر  یــا  پاریــس  نقشــه  آیــا 
می خواهی؟

نه. برای خودتان نگه دارید.

مسی:برگردمبازهمدرخواستجداییمیدهم

تاپایانفصلصبرمیکنم

چراغسبزستارهلایپزیشبهمورینیو
در همان ماه های ابتدایی حضور ژوزه مورینیو روی نیمکت تاتنهام بود که 
این تیم در آلمان با سه گل مغلوب لایپزیش شده و با لیگ قهرمانان وداع 
کرد. مارسل سابیتزر در آن دیدار موفق شد دو بار دروازه اسپرز را باز کند 
و حالا مورینیو امیدوار است بتواند به زودی با این هافبک خلاق و گلزن 
در تاتنهام همکاری کند. نشریه بیلد دیروز در گزارشی مدعی شد تاتنهام 
برای خرید مارســل ســابیتزر وارد عمل شــده و البته خود این بازیکن نیز 

برای رفتن به لیگ برتر ابراز علاقه کرده است. 

یورنته:ازپیوستنبهاتلتیکوپشیماننیستم
مارکــوس یورنتــه محصول آکادمی فوتبال رئال مادرید اســت. پدربزرگ او 
از اســطوره های رئال محســوب می شــود و پدرش نیز ســابقه بازی برای هر 
دو باشگاه مادریدی را دارد.او در مصاحبه با آاس و در مورد تفاوت رئال و 
اتلتیکو گفت:» من در آکادمی رئال بودم و برای تیم اول باشگاه نیز بازی 
کردم و حالا بازیکن اتلتیکو هستم. در اتلتیکو خیلی خوشحال ترم. اینجا 
بیشتر بازی می کنم و مثل یک خانواده، دوست و متحد هستیم. اصلاً از 

ترک رئال پشیمان نیستم«.

فدررتنیسآزاداسترالیاراازدستمیدهد
مدیر برنامه های راجر فدرر اعلام کرد این تنیسور سوئیسی در تنیس آزاد استرالیا 
شــرکت نخواهــد کرد. فــدرر ژانویه 2020 در همین تورنمنت آســیب دید و پس از 
آن دو بار تحت عمل جراحی زانو قرار گرفت.  تونی گودسیک در این مورد گفت: 
راجر فدرر تصمیم گرفت تا در تنیس آزاد استرالیا 2021 شرکت نکند. فدرر پس از 
مشورت با تیمش تصمیم گرفت تا با طولانی کردن روند درمانی اش پس از تنیس 
آزاد استرالیا به عرصه رقابت بازگردد. ما این هفته درباره شرکت فدرر در رقابت های 
پایان ماه فوریه بحث خواهیم کرد. پس از آن هم برنامه تمام سال تعیین می شود.

استیوهاج:پیراهنمارادونارا2میلیونیوروهمنمیفروشم
ملی پوش انگلیسی که در پایان بازی تاریخی انگلیس و آرژانتین در جام جهانی 1986 
پیراهنش را با دیه گو مارادونا عوض کرد، حاضر به فروش پیراهن اسطوره فقید نیست. 
تاریخی ترین بازی دیه گو را برابر انگلیس در جام جهانی 1986 می دانند. جایی که او 
از میانه زمین همه بازیکنان و سپس پیتر شیلتون گلر انگلیس را دریبل زد و دروازه 
سه شیرها را باز کرد.در پایان بازی دیه گو پیراهن خود را به استیو هاج داد. پس از مرگ 
مارادونا شایعه شد که هاج قصد دارد 2 میلیون یورو این پیراهن را به فروش برساند اما 

او تکذیب کرد. »34 سال است پیراهن او را دارم و هرگز هم نمی فروشمش«.

سیامک نعمتی که فینال لیگ قهرمانان سال 2018 
در آزادی را بــه دلیــل محرومیــت از دســت داده بــود، 
انتظــار داشــت این حســرت بزرگ را در فینــال و برابر 
اولسان خاتمه دهد. با این حال تیمش با دو پنالتی 
که با VAR مشخص شد، دستش از جام کوتاه ماند. 
او از لحظاتی می گوید که تیمش قصد داشته به این 
حسرت بزرگ خاتمه دهد و در آن ناکام مانده و البته 
صحبت های مهم او خطاب به بازیکنان رقیب است 
که بعد از شکســت تیمش استوری هایی کنایه آمیز 

علیه پرسپولیس گذاشتند. 

هردوفینالحسرتبود#
هر دو فینال برای من حسرت بزرگی بود. 
در فینــال قبلــی من در بازی برگشــت و 
در اســتادیوم آزادی حضــور نداشــتم و 
قطعــاً آن بازی برایم حســرت بزرگ تری 

بود. همه سعی و تلاش کردند تا قهرمانی 
را بعــد از نزدیــک بــه ســه دهــه بــه ایران 

بیاورند. خیلی حسرت بزرگی شد. 
امیــدوارم، امیدوارم که بار دیگر با 
تیم خیلی خوب در آســیا موفق 
شــویم و بــار دیگر فینالیســت 

شــویم و این بــار قهرمانــی را 
بدست بیاوریم.

اینکــه بــرای خوشــایند 
اســتوری  هــواداران 

بگذارنــد اصــلاً 
ب  خــو

نیست
ایــن یــک بازی 

ملــی بود و شکســت ما به 
نظــرم جای خوشــحالی 
نداشــت. به نظرم یک 
حــد  از  بیــش  مقــدار 
هواداران تیم های دیگر 
پرســپولیس  علیــه 
در  و  کردنــد  کل  کل 
ایــن  مجــازی  فضــای 
نبــود.  قشــنگ  رفتــار 

پرســپولیس تــا اینجا هم کار بزرگی کــرد که در فینال 
حضور پیدا کرد و توانست از سد رقبای بزرگ منطقه 
غرب آسیا عبور کند و با شایستگی در فینال حاضر 
شد. فضای مجازی کاملاً روی کری ها تاثیر می گذارد 

و هر روز بدتر می شود.

جواباستوریها#
شرایط تیم در لیگ خوب است و مطمئن باشید ما 
امسال هم برای قهرمانی خواهیم جنگید و چیزی جز 
ایــن هدف را دنبال نمی کنیــم و از آن کوتاه نمی آییم. 
شــرایط خوبی در ادامه خواهیم داشــت و با کســب 
نتیجــه خوب طــی دیدارهای باقیمانده و به خصوص 
معوقه مــان به دنبال این هســتیم تا بــه صدر جدول 
برسیم و با ادامه این مسیر در کنار هواداران مان بار 
دیگر جشن قهرمانی بگیریم و کری خودمان را در 
زمین بخوانیم نه در فضای مجازی و با حرف های 

زشت و بی احترامی.

خوشحالیازشکستما#
بــا  اســتقلال  بــا  بــازی 
توجــه بــه اینکــه ایــن 
وجــود  حساســیت 
بــرای  و  داشــته 
و  بازیکنــان  هــواداران، 
خــود باشــگاه مهــم اســت، 
همیشــه جذابیت خاصی دارد 
و از اهمیــت بالایــی برخــوردار 
اســت. فعــلاً تمــام تمرکــز ما 
روی بازی هــای قبــل از دربــی 
اســت. مطمئــن باشــید تمام 
را  خودمــان  تــلاش  و  ســعی 
خواهیم کرد حداکثر امتیازات 
را از ایــن بــازی ها بگیریم. آن 
اســتوری ها هــم در خاطرمــان 
مانــده و انگیــزه بزرگی شــده تا 
ایــن بــار شکســت مــا باعــث 
خوشــحالی دیگــران نشــود و 
امیــدوارم ایــن تیم هــا نیــز به 
موفقیــت برســند تــا انگیــزه 
خوشــحالی  بــرای  شــخصی 

داشته باشند.

حمیدرضاعرب: روزی که کمیته تعیین وضعیت 
حکــم داد رشــید مظاهــری می توانــد در ترکیــب 
اســتقلال بــازی کنــد همگان تصــور می کردنــد این 
بــازی در ترکیــب  بــرای ادامــه  بــان مانعــی  دروازه 
اســتقلال نــدارد، امــا وکیــل باشــگاه تراکتورســازی 
بلافاصلــه پــس از حکــم کمیتــه تعییــن وضعیــت 
شــکایت تــازه ای را مطــرح و بــه کمیتــه اســتیناف 

فدراسیون فوتبال ارجاع داد.
ایــن شــکایت باعــث شــد تا مســئولان این شــعبه 
تأثیرگذار ساختمان فدراسیون فوتبال دوباره پرونده 
انتقال این دروازه بان از تراکتور به اســتقلال را مرور 

کنند و به نتایج تازه ای دست یابند.
اســتیناف  کمیتــه  رئیــس  صالحــی،  کــه  همیــن 
فدراسیون فوتبال با قاطعیت درباره پرونده مظاهری 
صحبــت نمی کند و حتی احتمــال محرومیت این 
دروازه بــان را می دهــد خــود نشــان دهنــده بــروز 

اتفاقات تازه در پرونده این دروازه بان است.

مستنداتجدید#
طبــق مســتنداتی تراکتوری هــا به کمیته اســتیناف 
ارائــه داده انــد، مظاهــری در شــرایطی بــا اســتقلال 
قرارداد منعقد کرده که با تراکتور نیز قرارداد داشته 
اســت. این مســتندات اکنون در کمیته اســتیناف 
اســت و چنانچــه کار بــه مرحلــه صدور رأی برســد 
ممکــن اســت مظاهــری بــا محرومیــت و جریمــه 

سنگین مواجه شود.
صالحــی درایــن خصــوص گفتــه: »اگــر رأی نهایی 
تغییــر کنــد و به ســود باشــگاه تراکتور اعلام شــود، 
ضرری متوجه تیم اســتقلال نخواهد شد و پرونده 
نقل و انتقالاتی این تیم بسته نخواهد شد، به این 

دلیل که باشــگاه نقشــی در جدایی او از تیم 
تراکتور نداشته است. 

زمانی که رشید مظاهری از تراکتور جدا شد، گفتند 
وی قصــد دارد بــه تیــم پرســپولیس ملحــق شــود. 
بــر اســاس قوانین انضباطــی اگر تیمــی بازیکنی را 
ترغیب و تشــویق به فســخ قرارداد کند و در نهایت 
ثابــت شــود حق بــا باشــگاه بــوده، باشــگاه مقصد 
محــروم و حتــی جریمه نقدی می شــود و این آرا در 

گذشته صادر شده است«.
با استناد به صحبت های صالحی می شود این طور 
نتیجــه گرفت که رشــید اکنــون با مجــوز موقت در 
ترکیب اســتقلال بازی می کند. نکته ای که پیشــتر 
برخــی رســانه ها نیــز بــه آن اشــاره کــرده بودنــد اما 
سرنوشــت این دروازه بان ممکن اســت به واســطه 

درگیری با یک پرونده دیگر پیچیده تر شود.

دومحرومیت؟#
مظاهــری زمانــی کــه بــرای تراکتــور بــازی می کــرد 
اســتوری هایی منتشــر کرد کــه با واکنــش مقامات 
فوتبالــی همــراه بــود. حالا پرونــده او درکنــار پرونده 
فنی اش که اختصاص دارد به انتقال به اســتقلال 
درحال بررسی است وهیچ بعید نیست همزمان او 
با دو محرومیت از سوی کمیته استیناف فدراسیون 

فوتبال مواجه شود.
البته صدور رأی مظاهری پیش از دربی چنانچه به 
ضرر این دروازه بان باشد، استقلال را از وجود او در 
بازی مهم با پرسپولیس محروم خواهد کرد. شاید 
هــم کمیته اســتیناف پس از دربی اقــدام به صدور 

رأی مظاهری کند تا صدای استقلالی ها درنیاید.

امیدوارمروزیازموفقیتخودشانخوشحالشوند

نعمتی:جواباستقلالیهارادردربیمیدهم
کمیتهاستینافپیشازدربیرأیمیدهدیاپسازدربی؟

مظاهریبامجوزموقتدرقفستوریآبی

گزارشویژه

کریســتیانو رونالدو پس از دریافت جایزه گلوب ســاکر گفت دلتنگ حضور 
تماشــاچیان در اســتادیوم اســت و حتی دلش برای وقتی که در ورزشــگاه ها 
هو می شــد، تنگ شــده اســت.رونالدو گفت: »وقتی مردم کریســتیانو را هو 
می کننــد، هــم خوشــم می آید. وقتی بــه محض اینکه پایم بــه توپ می خورد 
صــدای هــو کــردن بلند می شــود، حتــی این را هم دوســت دارم. امیــدوارم در 

ســال 2021 بتواننــد قوانیــن را تغییــر بدهند و یک بار دیگر شــاهد 
اســتادیوم های پــر از تماشــاچی باشــیم.« رونالــدو کــه در 
مراســم گلــوب ســاکر در امــارات بــه عنــوان بازیکــن قرن 
بیســت و یکــم انتخاب شــده در ادامــه صحبت هایش 
هــا  بچــه  و  جوان هــا  می بینــد  آدم  »وقتــی  گفــت: 
می خواهنــد مثل او باشــند، واقعاً فوق العاده اســت. 
آن هــا مویشــان را مثــل مــوی مــن اصــلاح می کنند و 
می خواهنــد مهــارت فوتبالی شــان مثل من باشــد. 
پسر خودم را می بینم که می خواهد ظاهرش مثل 
من باشد و می گویم برای اینکه مثل پدرت باشی 
راه درازی در پیش داری. آینده مال بچه هاست. 
من چهار فرزند دارم و برایشان بهترین آرزوها را 
دارم. وقتــی مثــلاً در دوبی بچه ها را می بینم که 
این قدر به من علاقه دارند، خوشحال می شوم؛ 

چــون می دانــم آن هــا متوجــه تــلاش و تعهــد و 
پشتکار من هستند و این برایم باعث افتخار است 

و انگیزه مضاعفی می دهد که در ادامه هم به همین روند ادامه 
بدهم و تلاش کنم«.

رکورددار پرتاب دیسک آسیا گفت: 
مسئولان فدراسیون بهتر می دانند 
چــه زمانــی مــن بــه اردوی آمریــکا 
خواهــم رفــت. بــه نقــل از میــزان، 
خصــوص  در  حــدادی  احســان 
شــرایط آمادگی خودش اظهار 
و  تمرینــات  کــه  فعــلاً  کــرد: 
کار هــای فیزیوتراپــی ام را در 
تهــران پیگیــری می کنــم و 
خوشــبختانه شــرایط پایم 
خیلی بهتر شده است. 
اردوی  آغــاز  دربــاره  وی 
تمرینی خود در کیش 
گفــت: از ایــن هفتــه 
همــراه  شــده  قــرار 
مزگــوف  ایگــور  بــا 
اردوی  کیــش  در 
خودم را اســتارت 
امیــدوارم  و  بزنــم 
پیــش  شــرایطی 
بیایــد تــا مربــی ام هم 
بــه ایــران بیایــد. فعلاً که 
شــرایط کرونــا پیــش آمــده، اما 

اگر مســابقه ای باشــد حتمــاً در آن 
حضور پیدا خواهم کرد. 

را  خودمــان  برنامه هــای  تمــام  مــا 
بــه فدراســیون ارائــه داده ایــم و هــر 
تصمیمــی که آن هــا بگیرند برای ما 

قابل احترام است.

جراحیدرآلمان#
وی در ادامــه صحبت  هایش گفت: 
دوســتان عــدم مصاحبه من در روز 
مجمــع را بــه حســاب بی احترامــی 

من نگذارند. 
هنگامــی کــه یــک ورزشــکار دچــار 
مصدومیــت می شــود یــک ارگانــی 
آن هــم بــه نام فدراســیون پزشــکی 
ورزشــی موظف اســت تا به شرایط 
ورزشــکاران آســیب دیده رسیدگی 

کند. 
خــود مــن از زمانی که کــودک بودم 
ماهــی هفت هزار تومــان پول بیمه 
اکنــون هــم  و  پرداخــت می کردیــم 
مســئولان فدراســیون پزشکی تمام 
ایــن مبالغی را که پرداخت کرده ایم 

می کننــد.  هزینــه  مــا  خــود  بــرای 
فدراســیون  مســئولان  تصمیــم 
پزشــکی ورزشــی ایــن بــود تــا خــار 

پاشنه من در آلمان جراحی شود.

اردویآمریکا#
رکــورددار پرتــاب دیســک آســیا در 
ادامه اظهاراتش تصریح کرد: تلاش 
می کنــم با انجام تمرینات حســاب 
صددرصــدی  آمادگــی  بــه  شــده 
رســیدن  بــرای  چنــد  هــر  برســم؛ 
بــه شــرایط مطلــوب روی اصــول و 
حســاب برنامه هایم را پیش می برم 
تــا در زمــان خودش بــه آن آمادگی 
برســم.  دارم  مدنظــر  خــودم  کــه 
مسئولان فدراسیون بهتر می دانند 
 چــه زمانــی مــن بــه اردوی آمریــکا 

خواهم رفت.
دارنــده مــدال برنــز قهرمانی جهان 
در مــورد اینکــه چــه نتیجــه ای در 
المپیک کســب خواهد کرد، گفت: 
تمام تلاشــم را انجام می دهم تا در 
المپیک 2021 توکیو بهترین نتیجه 

را بگیرم و باعث خوشحالی 
مردم کشورم شوم.

درحق#
پرسپولیسخیلی

بدیکردند
وی در پایــان دربــاره 
قهرمانــی  نایــب 
پرســپولیس  تیــم 
قهرمانــان  لیــگ  در 

کــرد:  اظهــار  آســیا 
بایــد  پرســپولیس 

قهرمــان می شــد هــر چند 
که در حــق این تیم خیلی 
بدی کردند و چند بازیکن 
ایــن تیــم را از حضــور در 
محــروم  پایانــی  دیــدار 
کردنــد. البتــه ایــن توانایــی 
در آن هــا وجــود داشــت تــا 

قهرمــان شــوند، امــا بــاز هــم 
نایب قهرمانی در آسیا چیزی 
کــم  فنــی آن هــا  ارزش هــای  از 

نمی کند.

آزمونبزرگفکریدرهفتههایپیشرو

چهارراهحوادث
و  اســتقلال  فوتبــال  تیــم  ســرمربی 
شــاگردانش بازی های کلیدی و مهمی 
را در هفته هــای پیــش رو رقابت هــای 
لیــگ برتــر در پیــش دارند و هــر کدام 
فکــری  می توانــد سرنوشــت محمــود 
در آینــده مــورد تحــول قــرار دهد.تیــم 
فوتبال استقلال این روزها خود را برای 
بازی های مهم و سرنوشت سازی آماده 
می کنــد. آبی پوشــان پایتخــت 10 روز 
پیــش آخرین بازی خــود در چارچوب 
هفتــه هفتــم رقابت هــای لیــگ برتــر 
مقابل ذوب آهن انجام داد و با تساوی 
بــدون گل بــه کار خود پایان داد و بعد 
از آن بــه علت حضور پرســپولیس در 
فینــال لیگ قهرمانان آســیا بــازی این 
تیم در هفته هشتم و داربی پایتخت 
بــه تعویــق افتــاد تــا شــاگردان محمود 
فکــری حــدود 12 روز تــا بــازی بعــدی 

فرصت آماده سازی داشته باشند.
ایــن بــار اســتقلال بایــد خــود را آماده 
تیــم  برابــر  نهــم  هفتــه  در  تــا  کنــد 
صدرنشین  و شاگردان امیرقلعه نویی 

صف آرایــی کنــد. ایــن بازی نخســتین 
گام مهــم محمــود فکری بــرای محک 
زدن شــاگردانش در اســتقلال است و 
می توانــد یکــی از نقــاط عطف حضور 
فکــری در جمــع آبی پوشــان پایتخــت 

باشد.
فکــری در ایــن مــدت ســعی داشــته 
زمینه هــای مختلــف را فراهــم آورد تــا 
تیمــش بــه تمرکــز لازم بــرای بازی های 
پیــش رو دســت پیــدا کنــد. او فضــای 
مجازی و اینستاگرام را یکی از عوامل 

اصلــی عــدم تمرکــز تیمــش قلمــداد 
می کنــد و معتقــد اســت دســت های 
پشــت پرده و عوامل خارجی مانع راه 
اســتقلال شــده اند و مدعی اســت که 
مثل برخی ها، اهل پوکر و شرط بندی 

نیست و سالم کار می کند!
بــا توجه به صحبت های روز یکشــنبه 
فکــری در جمــع خبرنــگاران ، بــه نظــر 
می رســد او مربی نتیجه گرایی اســت و 
سعی دارد تیمش با هر روند و رویکردی 
که هست، بتواند نتیجه لازم را کسب 

کنــد. تفکــر فکــری می توانــد در چهــار 
هفتــه پیــش رو نتیجه خود را بدســت 
بیاورد چون آبی پوشان بازی های بسیار 
مهمــی را در پیش دارند. اســتقلال در 
این هفته مقابل گل گهر سیرجان قرار 
می گیــرد و در هفتــه دهــم لیگ مقابل 
آلومینیــوم اراکــی مقابلــه می کنــد کــه 
شرایط بهتری به نسبت هفته های اول 
کسب کرده است. همچنین آبی پوشان 
روز 22 دی مــاه داربــی پایتخــت را در 
پیــش دارنــد و هفته بعــد از آن مقابل 

تراکتور قرار می گیرند.
تیــم  رویکــرد ســرمربی  بــه  توجــه  بــا 
فوتبــال اســتقلال، حــال ایــن گــوی و 
میــدان اســت کــه فکــری و تفکراتــش 
را فــرا می خوانــد. بایــد منتظــر مانــد و 
دیــد محمود فکــری در هر کدام از این 
بازی هــا چــه عملکــردی از خــودش بر 
جــای می گــذارد و در نهایــت می تواند 
خــودش را در دل هــواداران اســتقلال 
جا کند یا سرنوشت دیگری در انتظار 

این مربی خواهد بود.

جرارد پیکه، مدافع اســپانیایی بارســلونا در کنار ایکر کاســیاس 
جایزه بهترین دوران حرفه ای فوتبال را به خاطر دستاوردهایش 
بــا بارســلونا و تیــم ملــی اســپانیا از آن خــود کــرد. او در صفحــه 
اینســتای خود نوشــت:» واقعاً افتخار می کنم به دریافت جایزه 
بهترین دوران حرفه ای!بسیار سپاسگزارم ازگلوب ساکر و به همه 
برندگان تبریک می گویم!«.این در حالی است که موندو دپورتیوو 
اعلام کرد جرارد پیکه تصمیم گرفته از فوتبال خداحافظی کرده 

و نامزد انتخابات ریاست باشگاه بارسلونا شود.

توضیحــات علیرضااشــرف، مدیر رســانه ای  باشــگاه پرســپولیس در 
خصــوص بیانیــه هــا و حرف های روز گذشــته محمود فکــری، جواد 
نکونام و باشگاه ذوب آهن.  او نوشت:حکایت عجیبی شده؛ به خاطر 
مصاحبه یک نفر و خوشــایند مســئولان یک تیم که گفته بودند تا 
پرسپولیس بازی های قبلیش را انجام ندهد با آن ها بازی نمی کنیم، 
برنامه لیگ به آشفته ترین شکل ممکن طراحی شده و حالا که فقط 
به خاطر همان درخواست آن ها این همه تغییر در برنامه لیگ امسال 

پیش آمده نظرشان 180 درجه تغییر کرده و بازهم راضی نیستند.

مدیر رسانه ای  پرسپولیسجرارد پیکه
توییتــر رســمی کنفدراســیون آســیا بعــد از 24 ســاعت از آغاز 
نظرسنجی پرهوادارترین باشگاه فوتبال آسیا نتایج موقت این 

نظرسنجی را اعلام کرد.
در ایــن نظرســنجی نماینــدگان ایران، تراکتور و پرســپولیس به 
ترتیــب بــا کســب 44 و 27 درصــد آرا پیشــتاز هســتند. نکتــه 
جالــب، گاف توییتــر AFC در ذکــر نــام پرســپولیس در ایــن 
نظرســنجی بــود کــه دوبار نام تراکتــور را در رده اول و دوم آورده 

است.

در بیانیــه ذوب آهــن آمده: »هزینه گزاف بلیــت، هواپیمای چارتر، 
هزینــه اســتقرار در هتــل ، غــذا و بــار دیگــر کنســلی بلیــت و رزرو 
مجدد بلیت و خســتگی تیم ها اشــکال ندارد؛ همه فدای یک تیم 
خاص!« همین اتهام با واکنش جالب و کنایه آمیز هافبک دفاعی 
سرخپوشــان مواجه شــده اســت. کمال کامیابی نیا در اینستاگرام 
خــود نوشــته: »از ایــن لقــب یــک تیــم خــاص در بیانیه هــا خیلی 
خوشــم میــاد، چــون کامــلاً برازنده تیم ماســت«. او عکســی نیز از 

لوگوی تیم فوتبال پرسپولیس در پست خود قرار داده.

AFC کمال کامیابی نیا

درحقپرسپولیسبدکردند

حدادی:فدراسیونبهترمیداندچهزمانیبهاردویآمریکامیروم

ضد  حمله

آغازهفتهنهملیگبرتر
باجدالسایپا-صنعتنفت

هفتــه نهــم لیگ برتر فوتبال کشــورمان عصر امروز و از ســاعت 
15:20 بــا دیــدار ســایپا و صنعــت نفــت آغــاز می شــود و ادامــه 
بازی هــای ایــن هفتــه فردا و یکشــنبه هفته آینده برگــزار خواهد 
شــد. تقابــل صنعــت نفت که بــرای تثبیت جایگاهــش در صدر 
جدول به 3 امتیاز این بازی نیاز دارد با ســایپایی که پیروزی در 
ایــن بــازی آن ها را به جمــع مدعیان اضافه می کنــد، از بازی های 

جذاب این هفته خواهد بود.

صادقی: 
بازیسختیمقابلصنعتنفتآبادانداریم

ســرمربی تیم فوتبال ســایپا گفت که تیمش کار ســختی مقابل 
ابراهیــم صادقــی در  آبــادان خواهــد داشــت.   نفــت  صنعــت 
نشست خبری پیش از بازی تیمش مقابل صنعت نفت آبادان 
اظهــار کــرد: بــازی بــا صنعت نفــت آبــادان را پیــش رو داریم که 
رتبــه آن هــا در جدول نشــان می دهد چه تیــم خوب و با کیفیتی 
هســتند. بــازی ســختی خواهیم داشــت و بــا توجه بــه اینکه در 
زمیــن خودمــان بــازی داریم، ســعی خواهیم کرد عــلاوه بر حفظ 

روند خوب فنی تیم، امتیاز لازم را از این بازی بگیریم.

آخرینوضعیتمصدوماناستقلال
تیــم فوتبال اســتقلال فــردا در هفته نهم لیگ برتر در ســیرجان 
به مصاف گل گهر خواهد رفت. محمود فکری برای این بازی سه 
مصــدوم بــه نام های شــیخ دیاباتــه، داریوش شــجاعیان و محمد 

نادری دارد. 
دیاباتــه در یکــی دو روز گذشــته در برخــی از بخش هــای گروهی 
شــرکت کــرد و احتمــال دارد در بــازی بــا گل گهــر تیــم اســتقلال 
را همراهــی کنــد، امــا بــازی کردن او شــاید در دقایــق پایانی بازی 
اتفــاق بیفتــد. شــجاعیان و نــادری امــا، همچنــان اختصاصــی 
تمرینات شان را پیگیری می کنند و به بازی با گل گهر نمی رسند. 
پیش بینی پزشکان این است که این دو بازیکن تا قبل از دربی 

شرایط بازی کردن را پیدا خواهند کرد.

حضورنخستینناظرایرانیدرالمپیک
بــا ارســال نامــه ای از بانــوی ایرانــی جهــت حضــور در رقابت های 
المپیــک توکیــو بــه طــور رســمی دعــوت شــد. بــه نقل از ســایت 
فدراســیون فوتبــال، ســی و دومیــن دوره المپیک کــه معتبرترین 
و بزرگ تریــن رویــداد ورزشــی در سراســر جهان به شــمارمی رود 
از مــاه جــولای 2021 در توکیــو برگزار خواهد شــد. به این منظور، 
فدراســیون جهانــی فوتبــال با ارســال نامــه ای از پریا شــهریاری، 
ناظــر ایرانــی مســابقات بین المللــی فوتبــال، فوتســال و فوتبــال 
ساحلی جهت حضور در توکیو به عنوان ناظر برگزاری مسابقات 

فوتبال دعوت کرد.

سهگانهفشردهپرسپولیس
برایرسیدنبهصدرجدول

برنامه بازی های پرسپولیس در سه هفته آینده رقابت های لیگ 
برتر نشــان از کار ســخت مدافع عنوان قهرمانی برای رسیدن به 
صدر جدول دارد. شاگردان یحیی گل محمدی دهم یازدهم دی 
مــاه بــا ذوب آهــن اصفهان دیــدار معوقــه هفته ششــم را برگزار 

می کند. 
ایــن تیــم بلافاصله خود را باید برای دیدار با ســپاهان آماده کند 
تــا 16 دی نیــز میزبــان دیگــر تیــم اصفهانی باشــد. سرخپوشــان 
پایتخــت ســپس 22 دی مــاه نیــز دربــی نــود و چهــارم پایتخــت 
را مقابــل اســتقلال تهــران برگــزار می کننــد. نایــب قهرمــان لیگ 
قهرمانــان آســیا بــرای بازگشــت بــه صــدر جــدول چــاره ای جــز 
پیروزی های متوالی در سه دیدار آینده خود که در عرض 12 روز 

برگزار می شود ندارد. 

مهدیترابیدرآستانهجداییازالعربی
مهــدی ترابــی هافبــک گلزن ســابق پرســپولیس در فصــل نقل و 
انتقالات بعد از حواشــی فراوان از پرســپولیس جدا شــد و راهی 
العربی قطر شد. وی نتوانسته رضایت مدیران و مربی العربی را 
جذب کند و همین طور مصدومیت پی در پی او نیز یک معضل 

بزرگ برای وی شده است. 
از همیــن رو روزنامــه الشــرق نوشــت: العربــی از دو مــاه پیش به 
دنبــال جــذب یوســف المســاکنی، مهاجم تونســی بــوده و گفته 
می شود با توجه به موافقت ابتدایی این بازیکن مهاجم الدحیل 
بــه زودی بــه العربــی می پیونــدد تا جانشــین مهدی ترابی شــود، 
بازیکــن ایرانــی که گفته می شــود در فهرســت مازاد این باشــگاه 

قرار می گیرد.

برهانی:تخریبهارویکادرفنیاستقلال
اثرگذارنیست

آرش برهانــی در گفت وگــو بــا ایلنــا درخصوص شــرایط تیم برای 
بــازی بــا گل گهــر اظهار کرد: تیم شــرایط خوبــی دارد و تمرینات 
مناســبی هم داریم. بازی ســختی در ســیرجان داریم و امیدوارم 
دســت پــر بــه تهــران برگردیــم.او دربــاره انتقــادات از کادرفنــی 
توضیح داد: همیشه گفته ام که صبر و حوصله در کنار حمایت 
جواب می دهد. هواداران عزیز می دانند که انتقادات بی اســاس 

برخی ها نباید احساسات آن ها را درگیر کند.
از  یقینــاً  و  گذاشــته  اســتقلال  بــرای  را  عمــرش  کادرفنــی  ایــن 
انتقادات سازنده استفاده می کند اما یکسری دشمنی ها واضح 
اســت و تمام تلاش مان را می کنیم که با نتایج مناســب و جایگاه 
موفــق هــواداران را شــاد کنیم. مطمئن باشــید ایــن تخریب ها به 
هیچ عنوان روی هیچ یک از اعضای کادرفنی تأثیرگذار نیست. 

منهای فوتبال

هفته شانزدهم لالیگا

بارسلونا-ایبار
 سه شنبه 9 دی -  21:45 از شبکه ورزش

هفته نهم لیگ برتر

گلگهرسیرجان-استقلال
 چهارشنبه 10 دی -  16:20 از شبکه سه

هفته نهم لیگ برتر

تراکتور-شهرخودرو
 چهارشنبه 10 دی -  16:40 از شبکه ورزش

ورزش در سیما

تیمداریاستقلال
درلیگتکواندورسمیشد

در حالی که در دوران حضور احمد سعادتمند در رأس باشگاه 
استقلال صحبت از تیمداری آبی پوشان در رشته های منهای 
فوتبال شد و در نهایت با حضور یک اسپانسر استقلال وارد 
لیگ برتر کشتی آزاد شد، حالا با حضور مددی نیز استقلال 
وارد لیگ برتر تکواندو شده است.  باشگاه استقلال اعلام کرد 
بــا مصوبه هیئت مدیره این باشــگاه حضــور این تیم در لیگ 

برتر تکواندو قطعی شده است. 
لیگ برتر تکواندو قرار اســت از 18 دی ماه آغاز شــود و پیش 
از ایــن در قرعــه کشــی صورت گرفته، از تیمــی با نام جوانه به 
عنوان اســتقلال یاد می شــد. با تأیید هیئت مدیره اســتقلال 
حــالا ایــن باشــگاه بــه صــورت رســمی وارد لیگ برتــر تکواندو 

خواهد شد. 

شعبانی:
هدفقهرمانیدرکبدیساحلیآسیاست

سرمربی تیم ملی کبدی ساحلی با اشاره به اردوی آماده سازی 
ایــن تیــم در خوزســتان، گفت: صد درصد پیش بینی کســب 
عنوان قهرمانی را در رقابت های کبدی ساحلی داریم و هدف 
مــا بــرای کســب ایــن مقــام اســت. بــه نقــل از ایســنا، محمد 
شــعبانی دربــاره رونــد آماده ســازی تیم ملــی بــرای رقابت هــای 
ســاحلی آســیا، گفــت: وضعیــت تیــم نســبت بــه مســابقات 
تایلند که موفق به کسب مدال طلا شدیم، سرحال تر است و 

امیدواریم که آن مدال را تکرار کنیم.

آغاز نیم فصل دوم لیگ بدون نظارت مربیان ملی
دستیارایرانیآلکنودرتیمملیکیست؟

 بعد از چند ماه کش و قوس سرانجام  فدراسیون والیبال ماه 
گذشــته ولادیمیر آلکنو را به عنوان ســرمربی جدید تیم ملی 
ایران معرفی کرد. این مربی روسی که هم اکنون روی نیمکت 
تیم زنیت کازان حضور دارد و درگیر بازی های لیگ روســیه و 
لیگ قهرمانان اروپاســت، قرار اســت در فروردین ماه به تهران 
ســفر کنــد و هدایــت تیم ملی را به صورت رســمی در دســت 
بگیــرد. بــا ایــن حال نگرانی جــدی اهالی والیبــال عدم نظارت 
کادرفنی تیم ملی روی بازی های لیگ برتر اســت. در شــرایطی 
که خیلی از بازیکنان ملی پوش در لیگ داخلی مشغول بازی 
هســتند، مشــخص نیست ســرمربی تیم ملی با چه شیوه ای 
قصد دارد آماده ترین ها را در فروردین ماه به اردو دعوت کند. 

رونماییازتندیسپنجقهرمان
مراســم رونمایی از تندیس پنج تن از قهرمانان افتخار آفرین 
ورزش کشــور ســاعت 10 صبــح امــروز- 9 دی مــاه - در ســالن 
استاد فارسی آکادمی ملی المپیک برگزار می شود. قرار است 
در ایــن مراســم از تندیــس جعفــر سلماســی، ســید عبــدالله 
علــی صنعتــکاران، عســکری محمدیــان  مجتبــوی، محمــد 
و مختــار نــور افشــان بــا حضور وزیــر ورزش و جوانــان، رئیس 
کمیتــه ملی المپیک، اعضای هیئت اجرایی، جمع محدودی 
از رؤســای فدراســیون ها و خانــواده ایــن قهرمانــان بــا رعایــت 
پروتکل های بهداشــتی در ســالن اســتاد فارســی آکادمی ملی 

المپیک رونمایی شود.

لیگNBA؛تحقیرکلیپرزبهدستدالاس
در ادامه بازی های فصل جدید لیگ بسکتبال NBA که حتی 
در آســتانه ســال نوی میلادی پیگیری می شــود، بامداد دیروز 

مسابقات پرتعدادی برگزار شد. 
در یکــی از عجیــب ترین بازی ها، لــس آنجلس کلیپرز که در 
بازی اول خود توانســته بود قهرمان فصل گذشــته را در دربی 
لــس آنجلس شکســت دهد، برابر دالاس شــب وحشــتناکی 
را پشــت ســر گذاشــت. کلیپــرز در پایــان ایــن بــازی 124 بــر 
73 شکســت خــورد تــا بــا اختلاف بیــش از 50 امتیــاز باخت 
تحقیرآمیزی را متحمل شــود. اما این اختلاف 50 امتیازی در 
همــان نیمــه اول رقــم خورده بــود؛ اتفاقی که برخــی آن را یک 

رکورد در تاریخ NBA می دانند. 

کارخانهشاگرداکبریشد
قاســم کارخانــه، دریافــت کننــده تیــم والیبــال ســایپا پــس از 
جدایــی مصطفــی کارخانــه )پــدرش( از جمع نارنجی پوشــان 

تصمیم گرفت از این تیم جدا شود. 
 گفته می شــود قاســم کارخانه برای نیم فصل دوم رقابت های 
لیــگ برتــر باشــگاه های کشــور قــرار اســت در تیــم شــهرداری 
ارومیــه بــازی کنــد. هدایــت شــهرداری ارومیه برعهــده پیمان 
اکبــری اســت و هم اکنون دریافت کننــده هایی همچون پوریا 

فیاضی و میثم صالحی در این تیم حضور دارند.

رونالدو پس از دریافت جایزه گلوب ساکر
دلمبرایهوشدن»کریستیانو«همتنگشده



12
سه شنبه 9 دی 1399

 14جمادیالاول1442 29 دسامبر 2020  سال سی و چهارم  شماره 9429  

سیما و سینماسیما و سینما

خبر

راوی »خانه خلوت« به خاک سپرده شد

مراسم تشییع پیکر زنده یاد اصغر عبداللهی روز دوشنبه هشتم 
دی مــاه در قطعــه هنرمنــدان برگــزار شــد.  پیکــر مرحــوم اصغــر 

عبداللهی در جوار مزار احمد آقالو به خاک سپرده شد. 
اصغر عبداللهی از فیلم نامه نویســان مطرح و باســابقه سینمای 
ایــران روز یکشــنبه، 7 دی مــاه بــر اثــر ســرطان در بیمارســتان 
درگذشت وپیکر او روز گذشته دوشنبه، هشتم دی ماه در قطعه 
هنرمنــدان بهشــت زهــرا به دلیل شــیوع کرونا، بــا حضور جمع 

معدودی از خانواده و همکاران به آرامگاهش بدرقه شد.
یکشنبه هفتم دی ماه یکی از اهالی جنوبی سینما این خانواده را 
ترک کرد. اصغر عبداللهی که بیشتر مخاطبان او را با فیلم نامه ها 
و داستان هایش می شناسند، پس از چند سال مبارزه با سرطان 
در ایــن روز درگذشــت. او متولــد ۱۳۳۴ در آبــادان بــود. عبداللهی 
را می تــوان یکــی از پرکارترین هنرمندان پس از انقلاب در ســینما 
دانســت. نویســنده ای کــه فیلم نامه حــدود ۳0 فیلم ســینمایی را 
نوشته و مخاطبان تلویزیون او را با سریال »آشپزباشی« به خاطر 
دارند. او با انتشار مجموعه داستان »در پشت آن مه« در دهه 60 
به عنوان یک نویسنده صاحب سبک شناخته شد و داستان های 
او در بســیاری از مجموعه هــای برگزیــده داستان نویســی معاصــر 

فارسی به چاپ رسید.
کارگردانــی در  بــا دســتیار  را در ســینما  عبداللهــی فعالیتــش 
فیلم هایــی چــون حریم مهــرورزی )۱۳6۵( و پــول خارجی )۱۳6۸( 
شــروع کــرد، بــه عنــوان مثــال در فیلم هایــی ماننــد »جهیزیــه 
بــرای ربــاب« بــه جــز نویســنده بــه عنوان طــراح صحنــه و لباس 
هــم همــکاری می کــرد. اما بیشــتر شــهرت او به دلیــل قصه های 
مانــدگاری اســت کــه در ســینما گفتــه اســت، قصه هایــی کــه 
بعضی هایشــان ماننــد »خواهــران غریــب« جــزو آثــار پرفــروش 
شــده اند. او در بیــن کارهایــش آثــار کمــدی هم داشــت اما آنچه 
بیشــتر از او به یادگار ماند عاشــقانه های متفاوتی بود که عمدتاً 
در دهه 70 اکران شــدند، آثاری مانند »مرســدس« و »غریبانه« 
امــا دوســت داران ســینما او را بــا اثر مانــدگار »خانــه خلوت« به 
یاد دارند، داســتانی متفاوت که در ابتدای ســال 70 اکران شــد. 
عبداللهــی بــرای »خانه خلــوت« ســیمرغ بلوریــن دریافت کرده 
اســت. در ایــن فیلم بازیگرانی همچون عــزت الله انتظامی، نیکو 
خردمنــد، فاطمــه گــودرزی، جهانگیر فروهر و رضــا رویگری بازی 

کرده اند. 
او در ســال های اخیــر فیلــم »یــک قنــاری یــک کلاغ« را در مقام 
کارگــردان ســاخت و از جمله آثار مکتوبش می تــوان »قصه ها از 
کجا می آیند: از فیلم نامه نویســی و زندگی«، »آفتاب در ســیاهی 
جنگ گم می شود«، »در پشت آن مه؛ مجموعه داستان کوتاه«، 
»ســایبانی از حصیــر«، »آبی هــای غمنــاک بــارنُ«، »هاملــت در 

نم نم باران« و... را نام برد.

یادوخاطرهاشبراىهمیشهمىماند#
اصغر عبداللهی ســابقه تدریس در دانشــگاه، نوشتن تله فیلم و 
نمایش نامه هــای متعــددی را نیــز در کارنامه خود دارد و مقالاتی 
تحقیقی نیز نوشــته اســت؛ از جملــه روایتگری قصــه در »افرا« 
)۱۳۸6(، چگونــه چــه فیلمنامــه ای بنویســیم آقــای ســید فیلــد؟ 
)۱۳۸۱(، بررســی تطبیقــی رمــان و فیلــم شــازده احتجاب نوشــته 
هوشنگ گلشیری/ بهمن فرمان آرا )۱۳۸۱( و… . اصغر عبداللهی 
تاکنون بیش از ۴0 اثر سینمایی  تلویزیونی خلق کرده و جدا از آن 
داستان هایی نیز نوشته است؛ از جمله آفتاب در سیاهی جنگ 
گــم می شــود )۱۳60(، در پشــت آن مــه )۱۳6۴(، آبی های غمناک 

بارنُ )۱۳۸۵( و… .
کیومرث پوراحمد که در نگارش فیلم نامه  آثار متعددی از جمله 
»بــه خاطــر  هانیــه« و »خواهــران غریــب« بــا اصغــر عبداللهــی 
همــکاری داشــته بــا بیــان خاطــره جالبــی از همــکاری بــا ایــن 
فیلم نامه نویس گفت: روزها، شب ها و ساعات خوش و لذتبخش 
و مفیــدى را بــا هــم گذراندیــم که یــاد و خاطره اش براى همیشــه 
مى ماند. این کارگردان سینما در گفت وگو با خبرنگار برنا، اظهار 
کرد: من با اصغر عبداللهی در سال هایی نه چندان دور دو فیلم 
سینمایی »خواهران غریب« و »به خاطر  هانیه« را کار کردم که 
فیلم نامه »خواهران غریب« را در منزل ما نوشتیم و برای نگارش 
»به خاطر  هانیه« به بوشهر سفر کردیم و در یک هتل فیلم نامه 

این اثر نوشته شد.
پوراحمــد خاطرنشــان کرد: نگارش فیلم نامــه »به خاطر  هانیه« 
تجربــه جالــب و متفاوتــی بــود. مــا ایــده ای را بــا هــم در ذهــن 
پرورانــده بودیــم و تصمیــم گرفتیــم ابتــدای فیلم نامــه تا شــروع 
ســفر بشــیرو )قهرمان فیلم( را اصغر عبداللهی بنویســد و من 
از این بخش تا پایان را باید می نوشتم و در حالی که هر دو در 
یــک اتــاق بودیــم نگارش فیلم نامه را آغــاز کردیم و هر کداممان 

کاری که بر عهده داشتیم را انجام می دادیم. 
تنهــا گاهــی مواقع در حین نگارش بــه ندرت با هم صحبت های 
کوتاهی داشتیم، اتفاق جالب و عجیب در نگارش فیلم نامه »به 
خاطــر  هانیــه« ایــن بود که وقتــی کارمان تمام شــد و فیلم نامه را 
می خواندم نتیجه کار به شکلی بود که گویا فیلم نامه را یک نفر 
نوشته است و در نهایت من فقط یک بار متن را بازنویسی کردم 
که با یک دســتخط باشــد. اتفاقاً این اثر توانست جایزه بهترین 

فیلم نامه را هم در جشن کانون کارگردانان دریافت کند.

بــه گــزارش »عمارفیلــم«، نشســت خبــری 
یازدهمیــن جشــنواره مردمی فیلــم عمار، با 
حضور مسئولان جشنواره، نادر طالب زاده؛ 
شــورای  مســئول  جلیلــی؛  وحیــد  دبیــر، 
سیاســت گذاری و امیــن ســردارآبادی؛ دبیــر 
و  محــدود  صــورت  بــه  جشــنواره  اجرایــی 
مجازی روز یکشــنبه 7 دی ماه در حسینیه 
هنر برگزار شد. در این نشست درباره نحوه 
برگــزاری ایــن جشــنواره و ســایر بخش هــای 
ادامــه  در  کــه  شــده  داده  توضیحاتــی  آن 

می خوانید. 

عماریار،جایگزینسینمافلسطین#
مىشود

بــه گفتــه امیــن ســردارآبادی، دبیــر اجرایــی 
جشــنواره فیلــم عمار امســال در یازدهمین 
جشــنواره عمــار بیش از 2هــزار و ۴00 اثر به 
دبیرخانه جشنواره رسیده است؛ در بخش 
داســتانی ۳۹۳ اثــر، در بخش مســتند 62۳ 
اثــر، در بخــش پویانمایــی ۱7۱ اثر، در بخش 
نماهنگ 2۴0 اثر، بخش برنامه تلویزیونی با 
۳۳0 اثــر، بخش فیلم مــا با ۱۵2 و در بخش 
فیلم نامه که رشــد قابل توجهی هم داشــته 

۴7۴ اثر به دست ما رسیده است.
امســال جشــنواره عمار هم مانند جشنواره 
ســینما حقیقــت بــه دلیــل شــرایط کرونــا 
وزارت  پروتکل هــای  رعایــت  ضــرورت  و 
بهداشــت اکران آثار جشــنواره در شهرها و 
روستاهای مختلف به صورت برخط خواهد 
بــود. امیــن ســردارآبادی در ایــن بــاره گفت: 
شــرایطی فراهم شده که اکران کنندگان، آثار 
جشــنواره را بــه صــورت برخط اکــران کنند. 
همچنین آثار مســابقه در سینما فلسطین 
به سامانه عماریار منتقل شده و بناست که 
از روز پنجشــنبه ساعت ۱0 صبح نخستین 
اکــران آغــاز شــود و روز بیســتم دی مــاه هم 

آخرین اکران انجام خواهد شد.
همچنیــن یــک برنامــه محــوری در شــبکه 
افــق داریــم کــه هــر شــب در یــک برنامــه 
حــدوداً ۹0دقیقه ای، مجموعــه فعالیت های 
را در کل کشــور پوشــش  جشــنواره عمــار 
خواهــد داد و جایگزیــن برنامه هایی خواهد 
بود که هر ســاله در ســینما فلسطین انجام 

می شد.

بلیتاینجشنوارهاختیارىاست#
بنا بر این گزارش هر سال اکران مردمی عمار 
پیــش از افتتاحیه جشــنواره آغاز می شــود، 
امســال در روز شــنبه مســتند »مــاح« در 
اکران مردمی جشنواره در جهرم اکران شد و  
در یــک اکران بیش از ۵00 مخاطب داشــته 

است.
علاقه مندان برای تماشای آثار این جشنواره 
می توانند به سامانه عماریار  مراجعه کنند. 
دبیر اجرایی جشــنواره در مورد نحوه خرید 
بلیــت آثــار با اشــاره بــه ابتــکار خرید بلیت 
اختیــاری عنــوان کرد: ابتــکار دیگر ما بحث 
بلیــت اختیــاری اســت کــه هــم در ســامانه 
عماریــار و هــم اکــران مردمــی ایــن موضــوع 
را داریــم، در بلیــت اختیــاری پــس از اینکــه 
مخاطبــان آثار را دیدنــد می توانند به میزان 
رضایت خود به فیلمســازان جشنواره عمار 

کمک کنند برای تولید آثار بهتر و بیشتر.

پاسداشتکلرژوبرت،نویسنده#
فرانسوى

امسال از دو هنرمند در این جشنواره تقدیر 
خواهــد شــد. بنــا بــر اعــلام  وحیــد جلیلی، 
رئیــس شــورای سیاســت گذاری جشــنواره 

عمــار کــه در ایــن نشســت خبــری حضــور 
داشــت یکــی از ایــن تقدیرشــوندگان، خانم 
»کلــر ژوبــرت« اســت کــه نویســنده ای توانا 
در حــوزه ادبیــات کودک و خواهر فرانســوی 
مسلمان است که آثار بسیار خوبی در حوزه 
ادبیــات کــودک نــگارش کرده انــد و برخی از 

آثارشان هم ترجمه شده است.
رئیــس شــورای سیاســت گذاری جشــنواره 
عمــار ادامــه داد: بــا توجــه بــه ظرفیت هــای 
جشــنواره عمــار، امیدواریم کــه این چهره و 
نویســنده، بیشــتر شــناخته شــده و آثارش 
مورد استفاده بیشتر خانواده های ایرانی قرار 
بگیرد، این کار، یک فرصت بسیار مناسب 
بــرای خانواده هایــی اســت که به دنبــال آثار 

خوب در حوزه ادبیات کودک هستند.
وی اضافــه کــرد: شــخصیت ســینمایی کــه 

امســال در جشــنواره مردمــی فیلــم عمــار 
گرفــت،  خواهــد  قــرار  پاسداشــت  مــورد 
جــوان،  تهیه کننــده  رضــوی؛  ســیدمحمود 
اســت  ایــران  ســینمای  پیشــرو  و  موفــق 
کــه برخــی از آثــار ممتــاز او خــط  شــکنی 
در ســینمای ایــران بــوده اســت و برخــی از 
تم هایــی کــه او بــا اســتانداردهای فنــی در 
آثــارش بــه کار گرفــت، خلأهای بســیاری را 
در ســینمای ایران پر کرد و ســبب شــد که 
بخش پاسداشت سینمایی جشنواره عمار 

را به این هنرمند اختصاص دهیم.

»قصهما«؛گنجینهجشنوارهعمار#
براىسینماگران

بنــا بر این گزارش امســال آثــار زیادی درباره 
کادر  کرونــا،  در مســئله  کــه  حماســه هایی 

پزشــکی ما آفریدند، در اقصی نقاط کشور 
رونمایی شد.

سیاســت گذاری  شــورای  رئیــس  جلیلــی، 
جشــنواره مردمی فیلــم عمار نیز در بخش 
دیگــری از این نشســت در ایــن باره گفت: 
همــان  طــور که مقــام معظم رهبــری هم در 
صحبت هایشــان فرمودنــد کــه آرزو دارنــد 
یــک شــهید آوینــی بیاید و ایــن فتوحات را 
روایــت کنــد، خوشــبختانه ایــن صحبــت و 
دعــوت ایشــان لبیــک گفته شــد و جوانان 
بســیاری از جوانــب مختلفــی بــه این قصه 
ســبب  بــه  قاعدتــاً  البتــه  کردنــد،  اشــاره 
فراگیــری کرونــا جــا بــرای آثــار بیشــتر هــم 

مهیاست.
رئیــس شــورای سیاســت گذاری جشــنواره 
مردمــی فیلــم عمــار ادامــه داد: کاری کــه 

امســال در جشــنواره عمــار به طور رســمی 
در  تاکنــون  کــه  داوطلبانــی  مشــارکت  بــا 
اکران هــای عمومــی به ما کمــک می کردند، 
کلید زده خواهد شــد، یــک فعالیت تازه ای 
تحــت عنــوان »قصــه مــا« داریــم، پیشــتر 
در دوره هــای گذشــته و تریبون هــای دیگــر 
گفتیم که تلویزیون ما به نقد نیاز دارد ولی 
این نباید صرفاً به نقد آثار ســاخته شــده، 

منحصر شود.
جلیلــی خاطرنشــان کــرد: متأســفانه نقــد 
در  یافتــه  تقلیــل  فیلــم  نقــد  بــه  ســینما 
حالــی کــه نقد ســینما بســیار فراتــر از نقد 
فیلــم اســت؛ یکــی از ارکان نقــد ســینما در 
کنــار دیدن کارهــای خوب، در کنــار تحلیل 
تک تــک آثــاری کــه ســاخته می شــود و در 
کنار نشان دادن نقاط ضعف و قوت آن ها، 
توجه به سوژه هایی است که ساخته نشده 

و این بخش مهمی از نقد سینماست.
وی اضافــه کــرد: »قصــه مــا« قصــدش این 
اســت که مردم و نخبگان را در هم اندیشی 
سینمای ایران شریک و بستری ایجاد کند 
تــا هــر کس که در زندگی اطراف خودش در 
ســطوح محلی، شــهری، ملــی و بین المللی 
قــاب  بــه  هنــوز  کــه  می بینــد  ســوژه هایی 
ســینمای ایــران راه پیــدا نکرده انــد، معرفی 
کند؛ البته این موضوع در روزهای آینده به 

تفصیل توضیح داده خواهد شد.
رئیــس شــورای سیاســت گذاری جشــنواره 
مردمی فیلم عمار یادآور شــد: برای نمونه، 
حــدود هــزار عنوان، شــخصیت و ماجرا در 
ســایت »قصــه مــا« قــرار داده شــده کــه بــا 
گسترش این نهضت اتفاق ممتازی خواهد 
افتــاد و ســینمای ایران از گنجینه وســیعی 
از ســوژه ها  برخــوردار می شــود کــه توســط 
پیشــکش  مــا  ســینماگران  بــه  مخاطبــان 
خواهد شد و ان شاءالله در سال های آینده 
خبرهــای خوبی در این زمینه ارائه خواهیم 

کرد.

»سلولهاىبهارى«؛روایتىاز#
پیشرفتها

افــراد  از  تقدیــر  جــز  بــه  عمــار  جشــنواره 
توانمنــد بــه حــوزه کتــاب هــم توجــه دارد. 
جلیلــی در این نشســت در این باره عنوان 
کرد: در دوره های گذشته ما از ظرفیت های 
رســانه ای جشــنواره عمار بــرای معرفی آثار 
خــوب اســتفاده کردیــم، بــرای مثــال کتاب 
»زایــو« را معرفــی کردیــم کــه خوشــبختانه 
با اســتقبال خوبی هم مواجه شــد؛ امسال 
هــم مــا از ایــن فضــا بــرای معرفــی کتــاب 
خواهیــم  اســتفاده  بهــاری«  »ســلول های 
کرد که خاطرات توســعه دانش ســلول های 
بنیادی با محوریت خاطرات دکتر حســین 
بهاروند، از دانشمندان بزرگ کشور است. 
این کتاب، منبع بسیار خوبی برای کسانی 
اســت کــه علاقه منــد بــه پیشــرفت ایــران 
دســتاوردهای  از  عالــی  نمونــه  و  هســتند 

انقلاب اسلامی است.

خاطراتشیریناکرانمردمى#
در»لذتسادگى«

همچنیــن کتــاب دیگری هم که امســال به 
جشــنواره رســیده، کتــاب »لذت ســادگی« 
است که مجموعه ای از خاطرات و فعالیت 
فرهنگی افرادی است که در این چند سال 
جشــنواره عمــار، دســت اندرکار جشــنواره 
و اکران کننــده آثــار آن بودنــد. ایــن کتــاب 
گزیــده ای از خاطــرات شــیرین آنــان را بــه 

تصویر کشیده است.

تلویزیونسینما

به دنیای پیش از کرونا باز نمی گردیم

عادت به راهکارهای جدید سینمایی
آغاز فصل دوم پربیننده ترین سریال رمضانی در یکی از هتل های پایتخت

»زیرخاکی۲« کلید خورد
حجت قاسم زاده اصل، کارگردان سینما با بیان اینکه 
ما به دنیای پیش از کرونا بازنمی گردیم، تأکید کرد: باید 

به راهکارها و شیوه های جدید سینمایی عادت کنیم.
به گزارش مهر حجت قاسم زاده اصل، کارگردان سینما 
دربــاره جدیدتریــن فعالیت های خود گفــت: این روزها 
مشــغول فیلم برداری فیلم ســینمایی »روز ششم« در 
شهرک خلیج فارس هستیم که البته پیش از این نام 
ایــن فیلــم، »نیش« بود که تغییرش دادیــم. این روزها 
سکانس های پایانی »روز ششم« فیلم برداری می شود 
و ما فرم حضور در سی و نهمین جشنواره فیلم فجر را 
پر کرده ایم. وی درباره این اثر گفت: موضوع این فیلم 
درباره سرقت و به نوعی احقاق حق است یعنی کسی 
کــه ســعی می کند حــق خود را بگیرد و بــرای این امر 6 
روز وقــت دارد. ایــن را هم باید عنوان کنم که این فیلم 
این روزها توسط پرهام وفایی به صورت همزمان تدوین 
می شود. قاسم زاده اصل درباره برگزاری جشنواره فیلم 
فجر اظهار کرد: باید بدانیم که کرونا قرار نیست تمام 
شود بلکه قرار است ما به همزیستی با آن عادت کنیم 
نباید به امید پایان آن کارها را عقب انداخت چون ما 
بــه ایــن آگاهی رســیدیم که کرونا قرار نیســت به پایان 
برســد ما سعی می کنیم به سیاست ها تن بدهیم اگر 
جشنواره برگزار شود در آن شرکت می کنیم و اگر برگزار 

نشود، صبر می کنیم.
این کارگردان در پایان گفت: ما در شرایط متفاوتی قرار 

داریم به طوری که حتی نمی توانیم به دیدار عزیزانمان 
برویم پس نباید انتظار داشــته باشیم که فیلم هایمان 
دیــده شــود. کرونــا روابــط عــادی را هــم مختــل کــرده 
اســت امــا چیــزی که واقعیــت دارد این اســت که باید 
با چنین شرایطی کنار آمد. در چنین شرایطی بیشتر 
جشــنواره های معتبــر مثــل ونیز برگزار شــد تا ســینما 
زنــده بماند ضمن اینکه به تازگــی از راهکارهای جدید 
مثل نمایش های برخط استفاده می شود تا به سینما 
کمــک شــود البتــه ایــن راهکارها هم متعلق بــه دنیای 
پساکروناســت چــون مــن معتقدم مــا دیگر بــه دنیای 
پیش از کرونا بازنمی گردیم اما اینکه به این فکر کنیم 
که همه چیز را تعطیل کنیم ساده لوحانه است هرچند 
ابزارها و راهکارهای جدید ضعف هایی دارد ولی ما باید 

با همین ها سر کنیم.

بــه  تصویربــرداری فصــل دوم ســریال »زیرخاکــی« 
نویسندگی و کارگردانی جلیل سامان و تهیه کنندگی 

رضا نصیری نیا در تهران آغاز شد.
ســریال  دوم  فصــل  ســیمافیلم،  گــزارش  بــه 
»زیرخاکی« که به سفارش مرکز سیمافیلم ساخته 
کلیــد  پایتخــت  هتل هــای  از  یکــی  در  می شــود، 
خــورده و پژمــان جمشــیدی، ژالــه صامتــی و رایــان 
ســرلک مقابل دوربین رفته اند؛ ســه بازیگری که در 
فصل اول ســریال ایفاگر اعضای خانواده ســه نفره 
باغبیشه )فریبرز، پریچهر و کاوه( بودند.  در فصل 
جدیــد دو بازیگــر بــه ایــن پــروژه افــزوده شــده اند. 
هومن برق نورد برای نخســتین بار با جلیل ســامان 
همــکاری می کنــد. همچنیــن گیتــی قاســمی دیگــر 
بازیگــر باســابقه تئاتــر  در ایــن فصل حضــور دارد. 
فصــل اول »زیرخاکــی« مــاه رمضــان ســال ۹۹ روی 
آنتــن شــبکه یــک ســیما رفــت و طبق آمار رســمی 
سازمان صداوسیما توانســت عنوان پربیننده ترین 

سریال رمضانی را از آن خود کند.
»زیرخاکی« دومین همکاری سامان و نصیری نیا پس 
از مجموعــه تلویزیونی »نفس« بود که حالا به تولید 
فصل دوم نیز رسیده و روایتگر بلندپروازی های مردی 
جاه طلب و سر به  هوا به نام فریبرز )فری خاکی( است 
که می خواهد با پیدا کردن گنج، یک شبه ره صدساله 
را بــرود؛ او کــه بــه همــراه همســرش پریچهــر و فرزند 

خردسالش کاوه در یکی از مناطق جنوب شهر تهران 
زندگی می کند، به واســطه برادرش که یکی از افســران 
انقلابی نیروی هوایی است درگیر ماجراهایی می شود 
که به موازات تلاشش برای یافتن گنج، او را ناخواسته 

وارد مبارزات انقلابی می کند.
ایــن ماجراهــا پــس از پیــروزی انقلاب نیــز ادامه پیدا 
می کند تا اینکه شرایطی رقم می خورد که او را ناگزیر 
بــه خــروج از کشــور می کنــد. ایــن تصمیــم او بــا آغاز 
جنگ تحمیلی همزمان می شود و فصل دوم در ادامه 

قصه فصل اول و در سال ۱۳۵۹ رقم می خورد.
بازیگران این مجموعه عبارت اند از: پژمان جمشیدی، 
ژاله صامتی، نادر فلاح، گیتی قاسمی، امید روحانی، 
اصغــر نقــی زاده، رایــان ســرلک و بــا حضــور هومــن 

برق نورد.

در نشست خبری جشنواره عمار مطرح شد

تقدیراز»کلرژوبرت«و»محمودرضوى«در»عمار«

نــادر طالــب زاده، دبیــر جشــنواره مردمی فیلم عمار نیــز که در این 
نشســت خبری حاضر بود در ســخنانی گفت: خوشــحالیم که در 
جشنواره، به این مرحله رسیدیم، من شاهد یک بلوغی هستم که 

واقعاً قابل قدردانی است.
وی افــزود: جشــنواره عمــار یکی از کارهای ویــژه اش در حوزه آزادی 
بیان اســت، از ســال ها پیش، آن قشــری از هنرمندان رسانه ای که 
معتقــد بــه انقلاب اســلامی و آینــده این انقلاب هســتند وارد این 
برنامه مستندســازی، فیلم نامه نویســی و… شــدند، افرادی که باور 
دارنــد ایــن ایدئولــوژی تاریخ را عوض کــرد و در برخی نقاط جهان، 
موفق تر هم عمل کرده است، زیرا ما در کشور بعضاً درگیر مشکل 
و مســئله نفوذ هســتیم اما در خارج از کشــور، با ســرعت راه خود 

را طی کرده است.
دبیــر جشــنواره مردمــی فیلــم عمــار ادامــه داد: آن گروه هایــی کــه 
درصــدد هســتند در ایــن زمینــه صحبت کنند شــاکله مهمش به 
عمــار بازمی گــردد؛ عمــار یک قلعه ای بــرای فیلمســازان متعهد به 
انقلاب اســلامی و آزادی بیان اســت، خیلی از آثاری که من دیدم 
قابلیت پخش تلویزیونی ندارند و باید طور دیگری، آن ها را پخش 
کرد، زیرا ممکن است بگویند که برخی از این آثار به برخی نهادها 
برخواهــد خــورد؛ امــا ایــن آزادی بیــان در آثــار خوش ســاخت ایــن 
جوانان آمده است که موجب شکست یخ ها و ممیزی های موجود 
خواهد شد، اگر ما این فضا را نشکنیم جریان رقیب این فضا را باز 
خواهد کرد. طالب زاده خاطرنشــان کرد: درباره فیلمسازان متعهد 
بــه انقــلاب اســلامی صحبــت کــردم؛ ایــن گــروه در جشــنواره های 
دیگر جایی نخواهند داشــت، من تشــویق می کنم که برنامه سازان 
تلویزیونــی، ایــن آثــار را ببیننــد و از ایــن فیلمســازان در برنامه های 
تلویزیونــی دعــوت کنند، ما برنامه های زیــادی داریم که به انقلاب 

اسلامی می پردازد و می توان از این فیلمسازان جوان دعوت کرد و 
نباید صرفاً به این اکتفا شود که این آثار پخش شده و تمام شود.

کرونا؛فرصتىبراىفیلمسازانعمارى#
وی اضافه کرد: درباره مسئله کرونا هم باید گفت که این وضعیت، 
فرصتی برای فیلمسازان ما فراهم کرده است. مسائل پیرامون این 
بیماری، چندان شفاف نیست، فیلمسازان می توانند به این سمت 
برونــد کــه این آمــار تلفات چگونه از ۵00 به ۱۳0 رســیده؟ این آمار 
صرفاً با ماسک و قرنطینه حل نخواهد شد و این موضوعی است 
که باید فیلمسازان به سراغ آن بروند که چه اتفاقاتی در حال رخ 
دادن اســت و مــا چرا این قدر فوتی داشــتیم؟ نقــش پیروی وزارت 
بهداشــت از ســازمان های بین المللــی،fatf  و… می توانــد موضــوع 
فیلم ســازی مــا باشــد وگرنه سیســتم های دیگر ما بــه این موضوع 
نخواهند پرداخت. دبیر جشــنواره مردمی فیلم عمار یادآور شــد: 
پزشــکانی کــه در ایــن زمینــه افشــاگری کردند که وزارت بهداشــت 
نتوانسته داروها را به صورت استاندارد به مردم برساند، می تواند 
مسئله تحقیق  و  تفحص فیلمسازان ما باشد. جان افراد بسیاری 
از دست رفته است؛ من جواب این مسئله را در صداوسیما ندیدم 
کــه کــدام قرص ها تغییر کرد که آمار کشــته ها از حدود ۵00نفر به 
۱00نفــر کاهــش یافت؛ اینکه چــرا برخی از بیمــاران ما با وضعیت 
معمول به بیمارســتان مراجعه می کردند اما با وضع وخیم روبه رو 

می شدند، فیلمساز باید پیگیری کند.
طالب زاده در پایان سخنان خود تصریح کرد: قطعاً با تعارفاتی که 
در فضای رسانه ای ما وجود دارد این موضوعات حل نخواهد شد 
و ایــن کار فیلمســازان و جشــنواره عمــار اســت که بایــد در کارها و 

برنامه های آینده به آن بپردازند.

نادر طالب زاده: 
یکی از کارهای ویژه جشنواره عمار ارتقای آزادی بیان است
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